
 
 

 
                   18 januari 2021 
 

Geachte commissie Economie, Financiën en Bestuur, 
 
Goedemiddag. Ik ben . Paardendierenarts en bij de Koninklijke 

Nederlandse Hippische Sportfederatie, de KNHS, heb ik het dossier paardenwelzijn onder 

mijn hoede. Dank voor de mogelijkheid om (weer) in te mogen spreken. Vorig jaar heb ik ook 

ingesproken in uw vergadering, om toe te lichten hoe we paardenwelzijn waarborgen tijdens 

wedstrijden en evenementen in het bijzonder en meer specifiek tijdens Jumping Amsterdam. 

Praten over dit onderwerp is goed, maar met eigen ogen waarnemen is altijd beter. Vorig 

jaar is daarom een ieder uitgenodigd om te komen kijken en dat doe ik graag weer voor 

volgend jaar. Kom vooral kijken, ook achter de coulissen, neem desnoods een  

paardendierenarts naar eigen keuze mee. U bent allen van harte welkom, mag alles komen 

zien en checken wat u wilt. Waarom? We hebben niets te verbergen! 

De Partij voor de Dieren en de Stichting Dier en Recht beweren dat er van alles fout gaat met 

deze waardevolle dieren tijdens Jumping Amsterdam en ook zij zijn natuurlijk op dezelfde 

manier uitgenodigd.  Spijtig genoeg heeft niemand van deze partijen zich gemeld. Gelukkig is 

de pers is wel in groten getale geweest en heeft eveneens overal mogen kijken. Er is niets 

abnormaals waargenomen. In tegenstelling: ze waren zeer te spreken over hoe het 

paardenwelzijn gewaarborgd werd. 

Ook deze uitnodiging staat natuurlijk weer open voor volgend jaar Jumping Amsterdam! Dus 

ook voor u als commissie. 

Voor de zekerheid zal ik nog een keer herhalen waar op wordt gecontroleerd bij hippische 

wedstrijden en evenementen. 

Bij Jumping Amsterdam worden alle paarden direct als ze uit de ring komen na de wedstrijd 

gecontroleerd door stewards op strakte van de neusriem en beschadigingen in de mond en 

op het lichaam. Er zijn bij Jumping Amsterdam geen afwijkingen gevonden. Voor de 

geïnteresseerden hier een artikel over het werk van stewards 

De stewards en dienstdoende dierenartsen zijn onafhankelijk. Zij waren hoogst verbaasd en  

zelfs geraakt door de aantijgingen van de Partij voor de Dieren en Stichting Dier&Recht dat 

zij niet onafhankelijk zouden functioneren. Ook hier is een uitnodiging voor een 

verhelderend gesprek gedaan, waarop door deze partijen niet is gereageerd.  

In de wedstrijdreglementen staan strikte regels over zweep gebruik en beschadigingen in de 

mond en wondjes op de huid. Deze regels zijn zo strikt dat het geringste druppeltje bloed bij 

een paard direct leidt tot diskwalificatie. 

Wat de training van paarden aangaat. Paarden zijn niet van de één op de andere dag 

topsporter. Hier gaat vaak een tiental jaar van training en selectie aan vooraf, net als bij 

humane sporters. Jonge paarden worden rustig getraind en gaan maar een paar keer per 

jaar op concours. Uiteindelijk is er maar een handvol paarden dat tot de top kan behoren en 

dat is vooral afhankelijk van de natuurlijke aanleg van het paard, het leervermogen en de  
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intrinsieke motivatie. Paarden die deze eigenschappen minder bezitten worden gewoon 

ingezet op een lager sportniveau, zoals bijvoorbeeld ook de meeste voetballers op 

amateurniveau voetballen. Tijdens de vele jaren van training blijkt waar paarden in 

uitblinken en worden ze in die richting verder ontwikkeld tot het topfitte dier –zowel fysiek 

als mentaal- dat op concoursen als Jumping Amsterdam in de ring verschijnt. Hier vindt u 

een artikel waarin dit onderwerp nog meer wordt toegelicht. 

Natuurlijk streven we in de paardensport ernaar het paardenwelzijn op basis van 

onderbouwde kennis verder te optimaliseren. Om dit te kunnen doen werken we als 

paardensector samen met (wetenschappelijke) kennisinstellingen in Nederland en het 

buitenland. Hierbij is te denken aan: Universiteit Utrecht, Wageningen University, lectoraat 

Human-Animal Interactions van Aeres Hogeschool, En internationale universiteiten in 

Engeland, Zweden, Zwitserland, Australie, Amerika en met de International Society of 

Equitation Science. Waar mogelijk zoeken we samenwerking met Equinnolab en de 

Dierenbescherming. 

Dier&Recht voelt zich verantwoordelijk. Wij voelen en HEBBEN de verantwoordelijkheid. 

Dank voor het luisteren en ik beantwoord graag uw vragen. 

 

, namens KNHS en Jumping Amsterdam 
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